
CA Foretræde vedr. ”Analyse og udvikling af Folkehusene”  3. april 2024 
Kære Rådmand, MSO-udvalg, forvaltning og øvrige deltagere, 

• Jeg synes, at materialet, der danner grundlag for denne høringsfase, er stort. 
Jeg kan forstå, at det er frembragt af medarbejdere i Sundhed og Omsorg på 
den korte tid, der har været, siden budgettet for 2024-2026 blev vedtaget. 

• Med TÅL-programmet in mente (Tillid, Åbenhed og Læring) savner jeg de 
første 2 elementer. Det er ikke godt nok. Men Læring må der være noget at 
tage ved lære af. Således mener jeg, at der har manglet en form for 
inddragelse af de ramte borgere og deres frivillige. 

• Det er en hurtig analyse, som indeholder flere usikkerheder (Se bilag med 
analysen). Blandt andet er tabene på cafeerne uforståelige. Der må være 
manipuleret med Folkehusenes andre aktiviteter, såsom personale, 
investeringer og almindelig drift. F.eks. forstår jeg ikke tabet i Åbyhøj på 
400.000 kr. er dobbelt så stort som omsætningen. Jeg forstår slet ikke Carl 
Blochs Gades tab på 910.000 kr., her må der være indkalkuleret en støtte til 
ukrainere. Og hvordan kan Skødstrups omsætning på 444.000 kr. og tab på 
443.000 kr. forklares.  

• Uanset om Aarhus Byråd har besluttet, at især tabene på cafeerne skal 
minimeres, så er det for tidligt, at der spekuleres i nye projekter. Delingen 
mellem plejehjem og lokalcentre er kun 2 år gammel. De respektive folkehuse 
har slet ikke nået at finde deres ben at stå på. Derfor mener jeg at trætte 
folkehuse bør udvikles i stedet for at nedlægges. Jeg forstår godt at 
adskillelsen er mislykket i både Viby, Rosenvang, Åbyhøj og Gellerup. Men de 
er ikke mere mislykket, end at de med lidt kunstigt åndedræt kan 
genetableres, ellers vil der ske det samme som, der er sket med Bjerggården 
eller Folkehuset Christiansbjerg, der nu er ”Dagcenter”. 

• Hvorfor skal processen igennem et særligt håndplukket udvalg, når det er en 
politisk beslutning, som de politiske udvalg er sat i verden til at klare. De 40-
50.000 mio. kr. må kunne anvendes til at gøre de svage folkehuse stærkere og 
hjælpe til i hjemmeplejen og ensomhedsplejen. 
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